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Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, potpredsjedniku
Vlade, Milutinu Simovicu, postavljam sljedece

POSUNICKO PITANJE:

lyiozete li dati osvrt na podrsku koju Evropska unija opredjeljuje sektoru
poijoprivrede u Crnoj Gori, buduci da je ova grana privrede kljucni dio
kicmenog stuba nase ekonomije 1 da se uradilo puno u mandatu ove Vlade za
poljoprivrednike i njihovu proizvodnju? Da li ste zadovoijni edukovanoscu 1
znanjem nasih gradana, a posebno poljoprivrednika, povodom mogucnosti
koje se pruzaju u okviru programa podrske Evropske unije, u oblasti
poijoprivrede?

Obraziozenje cu dati na Sjednici Skupstine.

Odgovor trazim i u pisanoj formi.
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Za: Skupstina Crne Gore, n/r gdinu Ivanu Brajovicu, predsjedniku

Predmet: Odgovor na poslanicko pitanje, poslanika Nikole Rakocevica

Poslanik Nikola Rakocevic u pisanoj formi, postavio je sljedece pitanje na koje trazi
odgovor, u pisanoj formi, od strane potpredsjednika Vlade I ministra poljoprlvrede i
ruralnog razvoja:

POSLANICKO PITANJE

..Mozete 11 dati osvrt na podrsku koju Evropska unija opredjeljuje sektoru poijoprivrede
u Crnoj Gori, buduci da je ova grana privrede kljucni dio kicmenog stuba nase
ekonomije I da se uradilo puno u mandatu ove Vlade za poljoprivrednlke i njihovu
proizvodnju? Da 11 ste zadovoljni edukovanoscu i znanjem nasih gradana, a posebno
poljoprivrednika, povodom mogucnosti koje se pruzaju u okviru programa podrske
Evropske unije, u oblasti poijoprivrede?"

Na postavljeno pitanje dajemo sljedecl

ODGOVOR

PostovanI poslanice Rakocevic,

Prije svega zellm da Vam se zahvallm na pitanju. U pravu ste kad kazete da je
poljoprlvreda u Crnoj Gori vazan segment nase ekonomije.

Zahvaljujem se na Vasoj ocjeni da se u mandatu ove Vlade uradilo puno za
poljoprivrednike I njihovu proizvodnju. To je nastavak decenijsklh Vladinih napora na
ozivljavanju crnogorskog sela i nase poijoprivrede, koja je u vrhu prioriteta ove Vlade I
tako ce ostati I u buducnosti. To se izrazava i kroz podrsku koja se daje poljoprivredl i
koja je Iz godlne u godinu veca. Ukoliko samo pogledamo kako raste nivo podrske kroz
Agrobudzet, I kako se to reflektuje sa druge strane kroz rast proizvodnje, sirenje lepeze
proizvoda i onoga sto Crna Gora Ima da ponudi, vidjecemo da je kljuc u saradnji
Izmedu kljucnih aktera u ovom procesu odnosno Minlstarstva s jedne I poljoprlvrednih
proizvodaca I preradivaca s druge strane. Bez otvorene, iskrene saradnje nema nl
rezultata, I vjerujemo, a to se kroz praksu potvrduje, da je Ministarstvo otvoreno za
predloge, komentare, misljenja, sa ciljem unapredenja poijoprivrede u Crnoj Gori.
Ohrabrujucl iskoracl su I rezuitat podrske nasih medunarodnih partnera, posebno

Evropske unlje. Ta podrska je na dva nivoa. Prvl nIvo je onaj u dijelu Izgradnje
kapaclteta nasih sluzbi, dok drugi onaj vidljivljl siroj javnosti je podrska poljophvrednim
prolzvodaclma. Jedan bez drugoga ne mogu. jer za korlscenje evropsklh sredstava
moramo da Imamo Instituclje i kadrove obucene za korlscenje sredstava ED.



Evropska sredstva namijenjena poljoprivredi se prevashodno realizuju kroz Program
razvoja poljoprivrede i ruralnih podrucja Crne Gore u okviru IPARD II programa.
Ukupna vrijednost ovog programa iznosi preko 87 miliona eura od cega 51 milion aura
bespovratnih sredstava (od cega sredstva EU cine 39.000.000 eura, a nacionaino
kofinansiranje iznosi 12 miliona eura). Ostatak od 36 miliona eura je ulaganje
poljoprivrednih proizvodaca.

Podsjeticu Vas da smo nase poljoprivredne proizvodace pripremali za ovaj program
kroz implementaciju projekata MiDAS i IPARD like tako da smatramo da postoji jedna
dobra osnova za koriscenje sredstava iz IPARD programa.

IPARD Program smo poceli da realizujemo tokom 2018. godine kroz objavljivanje dva
javna poziva za podrsku primarnoj proizvodnji i preradi. Nakon 18 mjeseci imamo 263
ugovora za obje mjere (243 za Mjeru 1 i 20 za Mjeru 3), ukupne vrijednosti 28,6 miliona
eura i ocekivanom podrskom od 14 miliona eura. Move investicije se realizuju kako u
sektoru primarne proizvodnje tako i u sektoru prerade i mozemo da zadovoljno
svjedocimo da su poceli da stizu i zahtjevi za isplatu i da ce crnogorska poljoprivreda
brzo svjedociti velikom broju novih pogona za preradu, novoj mehanizaciji, zasadima i
siicno. Drugi Javni poziv za Mjeru 3 je u toku dok cemo ubrzo objaviti i drugi Javni
poziv za Mjeru 1.

Podsjeticu sve nas zajedno da smo kroz IPARD like projekte uspjesno realizovali 424
projekta ukupne vrijednosti oko 19,7 mil. i isplatili podrsku od skoro 9 mil. eura.
Osim IPARD-a, EU sredstva namijenjena poljoprivredi u finansijskoj perspektivi 2014-
2020 godine su realizovana u iznosu od 2.85 miliona EUR kroz IPA 2014 projekte u
oblasti bezbjednosti hrane i ribarstva, dok se krajem tekuce godine planira pocetak
realizacije ugovorenih 9.5 miliona EUR kroz IPA 2018 projekat „Podrska sektoru
poljoprivrede i ruralnog razvoja u Crnoj Gori". Ocekivani rezultati projekta se ogledaju
u razvoju sistema upravljanja i kontrole u oblastima poljoprivrede, sumarstva, ribarstva,
bezbjednosti hrane, veterine i fitosanitarnih poslova, ukljucujuci unaprjedenje sistema
direktnih placanja, organizacije zajednickog trzista, nova IT rjesenja u upravljanju
bazama podataka, unaprjedenje kapaciteta laboratorija i mnogim drugim.
Crna Gora i njena administracija se pokazaia kao pouzdan partner Evropskoj uniji i
ovo su projekti koje realizujemo zajedno na dobrobit crnogorskih poljoprivrednika.

Drugi dio vaseg pitanja smatram izuzetno vaznim. Edukacija poljoprivrednika o
mogucnostima podrske je vazan dio naseg svakodnevnog rada. I sam sam sa
osjecajem zelje, potrebe i obaveze, vrlo cesto na terenu sirom Crne Gore, u
neposrednom razgovoru sa proizvodacima. Smatram da se kroz direktan kontakt sa
poljoprivrednim proizvodacima najbolje mogu sagledati i razumjeti izazovi sa kojima
se suocavaju i da im se moze pomoci da ostvare podrsku kako kroz naclonaini budzet
tako i kroz podrsku koju realizujemo sa nasim partnerima iz Evropske unlje. Takode,
kroz rad nasih savjetodavnih sluzbi i Agrobiznis centara pribllzavamo se potrebama
nasih poljoprivrednika.

Da li smo zadovoljnl? S obzirom da se dosta Javnih poziva koje objavljujemo za
naclonalna sredstva zavrsi mnogo ranije zbog velikog broja zahtjeva rekao bih da su
nasi poljoprivrednici upoznati sa onim sto im se nudi kao podrska. To potvrduju i pune



sale prilikom prezentacija nasih mjera podrske sirom Crne Gore. Naravno, uvijek
tezimo boljem i ovo vidim kao nacin za dalju promociju onoga sto radimo.

S postovanjem,

r Milutin Simovic


